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Beste boeren en burgers,  

Ik betreur het verkeerde beeld dat is geschapen van de melkveehouderij in het in Trouw 05-02-2013 

verschenen  artikel ”De plofkoe is nodig aan vervanging toe” (K. de Vré) Het artikel gaat over het 

waarom van een biologische fokkerij en Bio-KI. In de aanhef van het artikel (en de titel) wordt het 

woord “plofkoe” gebruikt en daarna wordt ik geciteerd met o.a. “Na elke melkgift ploffen ze letterlijk 

voor uren neer, omdat ze niet meer op hun poten kunnen staan”. Dit alles heeft een verkeerd beeld 

geschapen van de melkveehouderij, dit betreur ik, ik heb er oprecht spijt van. Maar hoe is dit dan zo 

gekomen zult u denken. Mensen die mij kennen weten dat ik de melkveehouderij een warm hart toe 

draag. Nu, in het interview heb ik wel gezegd dat de koeien momenteel voor hoge melkproducties 

worden geselecteerd en dat dat gemiddeld niet past bij de biologische landbouw omdat zij daar niet 

het juiste voer voor kunnen krijgen. Het woord “neerploffen” is niet door mij gebruikt, en niet zo 

bedoeld. Ik heb wel aangegeven dat wanneer een koe net gemolken is en >20 liter heeft gegeven, zij 

graag even gaat liggen om bij te komen en dat wij daarmee kunnen zien wat een grote prestatie dat 

elke dag weer is. Zulke koeien moet je dan goed kunnen verzorgen en voeren vooral. Dat zij dus “niet 

meer op hun poten kunnen staan” is dus ook pertinent niet het geval. Het zou niet best zijn, we gaan 

de koeien toch niet naar hun ligplaats dragen!  

Dat hierdoor een foute beeldvorming is ontstaan heb ik niet zo bedoeld. Ik hoop dat ik dat bij deze 

heb kunnen rechtzetten. Melkveehouders zijn hardwerkende mensen met hart voor hun dieren. Zij 

proberen het hun dieren zo goed mogelijk naar de zin te maken, zodat de dieren daardoor melk en 

vlees teruggeven. Anders zouden de boeren ook niet blijven bestaan. 

Veehouders zelf kruisen hun vee nu al veel in met veerassen die minder productief en sterker, 

bespierder zijn zoals Hollandse Blaarkoppen, Maas Rijn IJssel en Fries Hollands vee, maar ook 

buitenlandse rassen als Montebeliarde, Brown Swiss en Fleckvieh. Dit geef ik ook aan in het 

interview. 

Ik hoop dat ik zo genoeg heb uitgelegd hoe dit zo gelopen is en hoe ik er in sta. Nogmaals mijn 

verontschuldiging voor deze grote fout die ik maakte. Ik heb Trouw gevraagd dat zij zelf ook de 

beschrijving van het neerploffen, niet meer op hun poten kunnen staan, rectificeren. 

Wytze Nauta   
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